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PROCES-VERBAL 

 

Încheiat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local Gheorgheni, 

din data de 19 octombrie 2023 

 

 

Ședința ordinară a Consiliului Local al Municipiului Gheorgheni a fost convocată 

pentru data de 19. octombrie 2023, ora 10, conform dispoziției Primarului Municipiului 

Gheorgheni nr. 873/2023. 

Proiectul ordinelor de zi a ședinței a fost aduse la cunoștința publică prin afișare 

la sediul și pe site-ul oficial al Municipiului Gheorgheni, respectiv a fost comunicat 

consilierilor locali și Prefectului Județului Harghita.  

Ședința a fost deschisă de către secretarul general al UAT Municipiului 

Gheorgheni, dl. Selyem-Hideg Norbert-Vencel. 

Domnul președinte Benedek Csaba salută pe cei prezenți în sala de ședință, 

respectiv pe dl. viceprimar Len Emil-Balázs, pe domnii consilieri și pe reprezentanții 

mass-media, și îl roagă pe dl. Selyem-Hideg Norbert-Vencel, secretar general al 

UAT Municipiului Gheorgheni să facă prezența consilierilor locali.  

Dl. Selyem-Hideg Norbert-Vencel, secretar general al UAT Municipiul Gheorgheni 

informează plenul cu privire la prezența: din totalul de 17 consilieri sunt prezenți 13 

consilieri, ședința este legal constituită.  

Au fost prezenți: dl. cons. Benedek Csaba, dl. cons. Csavar Gábor, dl. cons. 

Kulcsár László, dl. cons. Csergő Ottó, Dl. cons. Keresztes Zsombor, dl. cons. Vadász-

Szatmári István, dl. cons. Antal Szabolcs, dl. cons. Málnási Huba-István, dl. cons. 

Candrea Ștefan, dl. cons. Erős Levente, dl. cons Tusa Szilárd-Lajos, dl. cons. Máyer 

Róbert., domnul consilier Bajkó László, *Observație: în timpul ședinței sosesc consilierii 

dna. Cons. Barabás Orsolya, dl viceprimar Len Emil, dl. consilier Kolcsár Béla, iar 

numărul celor prezenți crește la 16.  
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Președintele supune dezbaterii ordinea de zi.  

 

Domnul consilier Erős Levente cere amânarea și repunerea proiectului de 

hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare al Consiliului 

Local al Municipiului Gheorgheni pentru următoarea ședință, și totodată solicită 

scoaterea punctului 15 de pe ordinea de zi.  

 

 Se propune spre vot ordinea de zi fără punctul 15, și se votează cu 14 

voturi pentru, în unanimitate (doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta, domnii 

consilieri Bajkó László, Candrea Ștefan, Csavar Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, 

Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, Erős Levente, Benedek Csaba, Málnási Huba-István, 

Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-Lajos, Vadász Szatmári István). 

  

Se propune suplimentarea ordinii de zi cu încă 2 puncte care necesită votul 

consilierilor, astfel:  

 

1. Planul urbanistic zonal în scopul stabilirii condițiilor de construire „Zonă Turistică – 

construire casă de vacanță” în Municipiul Gheorgheni, postata Várbükk 

 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unei finanțări rambursabile 

interne în valoare de 26.853.419,72 lei pentru asigurarea finanțării proiectelor de 

investiții de interes local 

 
Se votează cu 14 voturi pentru în unanimitate (doamna consilier Barabás 

Orsolya-Henrietta, domnii consilieri Bajkó László, Candrea Ștefan, Csavar Gábor, 

Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, Erős Levente, Benedek 

Csaba, Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-Lajos, Vadász Szatmári 

István). 

 

Astfel punctele de pe ordinea de zi pentru aprobare și dezbatere sunt 

următoarele: 

 

1) Aprobarea proceselor-verbale ale ședințelor Consiliului Local al Municipiului 

Gheorgheni din data de: 24 august 2023 și 21 septembrie 2023  – sedințe ordinare,  

respectiv 14 iulie 2023 – ședință extraordinară,   

2) Proiect de hotărâre privind alegerea președintelui de şedinţă al Consiliului Local al 

Municipiului Gheorgheni, pe luna noiembrie 2023, 

3) Proiect de hotărâre privind propunerea pentru atribuire în proprietatea persoanei 

îndreptățite a terenului intravilan,  situat în municipiul Gheorgheni, strada Mocirlei nr.38, 



3 

 

județul Harghita, conform prevederilor art.36  din Legea nr.18/1991, republicată, cu 

modificările şi completările ulterioare, 

4) Proiect de hotărâre privind stabilirea salariilor de bază pentru funcţionarii publici 

şi personalul contractual din aparatul de specialitate al primarului Municipiului 

Gheorgheni,  și serviciile publice fără personalitate juridică din subordinea Consiliului 

Local al Municipiului Gheorgheni, începând cu data de 01 octombrie 2023, 

5) Proiect de hotărâre pentru completarea H.C.L. nr.193/2023, privind desemnarea 

reprezentanţilor Consiliului Local al Municipiului Gheorgheni în comisiile pentru evaluarea 

şi asigurarea  calității educației în unităţile din învăţământul preuniversitar de stat din 

municipiul Gheorgheni, pentru anul şcolar 2023–2024, 

6)   Proiect de hotărâre privind aprobarea valorificării masei lemnoase pe picior provenit 

din proprietatea publică a Municipiului Gheorgheni, anul de producție 2023,  și stabilirea 

pabțurilor de pornire la negociere, 

7) Proiect de hotărâre privind însușirea Documentației cadastrale a terenului 

intravilan în suprafață de 1066  mp, situat în municipiul Gheorgheni, județul Harghita, în 

vederea evidențierii în cartea funciară, respectiv abrogarea H.C.L. nr.179/2023, 

8) Proiect de hotărâre privind însușirea Documentației tehnice cadastrale de 

actualizare a datelor de carte funciară pentru imobilul situat  în municipiul Gheorgheni, 

bulevardul Lacu Roșu nr.16, județul Harghita, 

9) Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea Organigramei, Statului de 

funcții și a  Regulamentului de organizare și funcționare al Muzeului „Tarisznyás Márton” 

din Gheorgheni, 

10) Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii Protocolului de colaborare între 

U.A.T. Municipiul Gheorgheni și Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția 

Copilului Harghita, 

11) Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii Protocolului de colaborare între 

U.A.T. Municipiul Gheorgheni și  Fundația „Sfântul Francisc” cu sediul în municipiul Deva, 

12) Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii Protocolului de colaborare între 

U.A.T. Municipiul Gheorgheni și Spitalul Municipal Gheorgheni, 

13) Proiect de hotărâre pentru revocarea H.C.L. nr.187/2023, privind  oportunitatea 

planului urbanistic zonal inițiat pentru „Construire centru comercial bricolaj, depozit oţel, 

amenajare parcare şi spaţiu verde” în municipiul Gheorgheni, b-dul Frăţiei, fn, 

14) Proiect de hotărâre pentru modificarea H.C.L. nr.135/2023, privind aprobarea 

situaţiei financiare a Societății Vitalissima S.R.L. din Gheorgheni, aferente exercițiului 

financiar  pe anul 2022, 

15) Proiect de hotărâre privind aprobarea Criteriilor pentru stabilirea ordinii de 

prioritate în repartizarea locuinţelor sociale, aflate în domeniul public al Municipiului 

Gheorgheni, 
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16) Proiect de hotărâre pentru modificarea  H.C.L. nr.215/2022, privind stabilirea 

pabțului local al energiei termice practicat de Serviciul Public Local de Termoficare, Apă si 

Canalizare – Gheorgheni, 

17) Planul urbanistic zonal pentru „Construire sala de sport” în municipiul Gheorgheni, 

strada Kossuth Lajos nr.124, județul Harghita – se avizează de către comisia de 

specialitate nr.3, 

18) Planul urbanistic zonal în scopul stabilirii condițiilor de construire „Zonă Turistică – 

construire casă de vacanță” în Municipiul Gheorgheni, postata Várbükk 

19) Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unei finanțări rambursabile 

interne în valoare de 26.853.419,72 lei pentru asigurarea finanțării proiectelor de 

investiții de interes local 

20) Probleme pentru dezbatere/informare: 

a) Adresele domnului Pál Árpád – înregistrată la Municipiul Gheorgheni 

sub nr.16567/2023, 17460/2023 și 17461/2023 – privind centrul de 

incubare. 

21) Întrebări și interpelări.  

 

Dezbatere:  

 

1) Aprobarea proceselor-verbale ale ședințelor Consiliului Local al Municipiului 

Gheorgheni din data de: 24 august 2023 și 21 septembrie 2023  – sedințe ordinare,  

respectiv 14 iulie 2023 – ședință extraordinară,   

 

Nu are nimeni întrebări sau observații, se aprobă cu unanimitate – 14 de voturi 

procesele verbale ale ședințelor Consiliului Local al Municipiului Gheorgheni din data 

de 24 august 2023 și 21 septembrie 2023  – sedințe ordinare,  respectiv 14 iulie 2023 – 

ședință extraordinară (doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta, domnii consilieri 

Bajkó László, Candrea Ștefan, Csavar Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes 

Zsombor, Máyer Róbert, Erős Levente, Benedek Csaba, Málnási Huba-István, Antal 

Szabolcs, Tusa Szilárd-Lajos, Vadász Szatmári István). 

 

2) Proiect de hotărâre privind alegerea președintelui de şedinţă al Consiliului Local al 

Municipiului Gheorgheni, pe luna noiembrie 2023, 

 

Inițiatorul proiectului de hotărâre, domnul consilier Benedek Csaba prezintă pe 

scurt punctul 2 de pe ordinea de zi. Nu are nimeni întrebări sau observații, se propune 

spre vot punctul 2. de pe ordinea de zi, și votează cu 14 voturi pentru, în unanimitate 

(doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta, domnii consilieri Bajkó László, Candrea 
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Ștefan, Csavar Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, 

Erős Levente, Benedek Csaba, Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-

Lajos, Vadász Szatmári István). 

  

S-a adoptat Hotărârea cu nr. 203/2023 privind alegerea președintelui de 

şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Gheorgheni, pe luna noiembrie 2023. 

 

3) Proiect de hotărâre privind propunerea pentru atribuire în proprietatea persoanei 

îndreptățite a terenului intravilan,  situat în municipiul Gheorgheni, strada Mocirlei nr.38, 

județul Harghita, conform prevederilor art.36  din Legea nr.18/1991, republicată, cu 

modificările şi completările ulterioare, 

 

 Inițiatorul proiectului de hotărâre, domnul primar Csergő Tibor-András prezintă 

detaliile punctului 3. de pe ordinea de zi.  

 

Nu are nimeni întrebări sau observații. Se propune spre vot punctul 3 de pe 

ordinea de zi, și se votează cu 14 voturi pentru în unanimitate (doamna consilier 

Barabás Orsolya-Henrietta, domnii consilieri Bajkó László, Candrea Ștefan, Csavar 

Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, Erős Levente, 

Benedek Csaba, Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-Lajos, Vadász 

Szatmári István). 

 

S-a adoptat Hotărârea cu nr. 204/2023 privind propunerea pentru atribuire în 

proprietatea persoanei îndreptățite a terenului intravilan,  situat în municipiul 

Gheorgheni, strada Mocirlei nr.38, județul Harghita, conform prevederilor art.36  din 

Legea nr.18/1991, republicată, cu modificările și completările ulterioare. 

 

4) Proiect de hotărâre privind stabilirea salariilor de bază pentru funcţionarii publici 

şi personalul contractual din aparatul de specialitate al primarului Municipiului 

Gheorgheni,  și serviciile publice fără personalitate juridică din subordinea Consiliului 

Local al Municipiului Gheorgheni, începând cu data de 01 octombrie 2023, 

 

Inițiatorul proiectului de hotărâre, domnul primar Csergő Tibor-András prezintă 

detaliile punctului 4 de pe ordinea de zi.  

 

Domnul consilier Erős Levente întreabă, dacă sunt suficienți bani în buget 

pentru a îndeplini condițiile prevăzute de lege.  
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Domnul primar Csergő Tibor-András răspunde, că legea trebuie respectată 

oricum, dar da, majorarea salariilor la limita minimă supusă, nefiind o sumă 

semnificativă, are fonduri suficiente în bugetul local.  

 

Nu mai are nimeni întrebări sau observații. Se propune la vot punctul 4 de pe 

ordinea de zi, și se votează cu 14 voturi pentru,  în unanimitate (doamna consilier 

Barabás Orsolya-Henrietta, domnii consilieri Bajkó László, Candrea Ștefan, Csavar 

Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, Erős Levente, 

Benedek Csaba, Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-Lajos, Vadász 

Szatmári István). 

 

S-a adoptat Hotărârea cu nr. 205/2023 privind stabilirea salariilor de bază 

pentru funcţionarii publici şi personalul contractual din aparatul de specialitate al 

primarului Municipiului Gheorgheni,  și serviciile publice fără personalitate juridică din 

subordinea Consiliului Local al Municipiului Gheorgheni, începând cu data de 01 

octombrie 2023. 

 

5) Proiect de hotărâre pentru completarea H.C.L. nr.193/2023, privind desemnarea 

reprezentanţilor Consiliului Local al Municipiului Gheorgheni în comisiile pentru evaluarea 

şi asigurarea  calității educației în unităţile din învăţământul preuniversitar de stat din 

municipiul Gheorgheni, pentru anul şcolar 2023–2024, 

 

Inițiatorul proiectului, domnul primar Csergő Tibor-András prezintă detaliile 

proiectului de hotărâre. Nu are nimeni întrebări sau observații, se supune la vot 

punctul 5 de pe ordinea de zi, și se votează cu 13 voturi pentru (doamna consilier 

Barabás Orsolya-Henrietta, domnii consilieri Bajkó László, Candrea Ștefan, Csavar 

Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, Erős Levente, 

Benedek Csaba, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-Lajos, Vadász Szatmári István) și o 

abținere, a domnului consilier Málnási Huba-István.  

 

S-a adoptat Hotărârea cu nr. 206/2023 pentru completarea H.C.L. 

nr.193/2023, privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Local al Municipiului 

Gheorgheni în comisiile pentru evaluarea şi asigurarea  calității educației în unităţile 

din învăţământul preuniversitar de stat din municipiul Gheorgheni, pentru anul şcolar 

2023–2024. 

 



7 

 

6)   Proiect de hotărâre privind aprobarea valorificării masei lemnoase pe picior provenit 

din proprietatea publică a Municipiului Gheorgheni, anul de producție 2023,  și stabilirea 

pabțurilor de pornire la negociere, 

 

Din cauza lipsei inițiatorului proiectului, domnul primar Csergő Tibor-András 

prezintă detaliile proiectului de hotărâre. 

 

Domnul consilier Erős Levente se interesează, dacă există șanse, ca veniturile 

din vânzări se fie introduse pe parcursul anului în bugetul local.  

Domnul primar Csergő Tibor-András răspunde, că acest lucru depinde de 

termenul vânzărilor și a plăților, dar oricum, încadrarea sumei după valorificare se va 

realiza în cadrul unui proiect de hotărâre, care trebuie acceptat de Consiliu.  

 

 Nu mai are nimeni întrebări sau observații, se supune la vot punctul 6 de pe 

ordinea de zi, și se votează cu 14 voturi pentru, în unanimitate (doamna consilier 

Barabás Orsolya-Henrietta, domnii consilieri Bajkó László, Candrea Ștefan, Csavar 

Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, Erős Levente, 

Benedek Csaba, Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-Lajos, Vadász 

Szatmári István). 

  

S-a adoptat Hotărârea cu nr. 207/2023 privind aprobarea valorificării masei 

lemnoase pe picior provenit din proprietatea publică a Municipiului Gheorgheni, anul 

de producție 2023,  și stabilirea pabțurilor de pornire la negociere. 

 

7) Proiect de hotărâre privind însușirea Documentației cadastrale a terenului 

intravilan în suprafață de 1066  mp, situat în municipiul Gheorgheni, județul Harghita, în 

vederea evidențierii în cartea funciară, respectiv abrogarea H.C.L. nr.179/2023, 

 

 Domnul viceprimar Len Emil-Balázs sosește în sala de ședință la ora 15:15. 

 

Inițiatorul proiectului, domnul primar Csergő Tibor-András prezintă detaliile 

proiectului de hotărâre. Nu are nimeni întrebări sau observații, se supune la vot 

punctul 7 de pe ordinea de zi, și se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate 

(doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta, domnii consilieri Bajkó László, Candrea 

Ștefan, Csavar Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, 

Erős Levente, Benedek Csaba, Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-

Lajos, Vadász Szatmári István, Len Emil-Balázs). 
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S-a adoptat Hotărârea nr. 208/2023 privind însușirea Documentației cadastrale a 

terenului intravilan în suprafață de 1066  mp, situat în municipiul Gheorgheni, județul 

Harghita, în vederea evidențierii în cartea funciară, respectiv abrogarea H.C.L. 

nr.179/2023. 

 

8)  Proiect de hotărâre privind însușirea Documentației tehnice cadastrale de 

actualizare a datelor de carte funciară pentru imobilul situat  în municipiul Gheorgheni, 

bulevardul Lacu Roșu nr.16, județul Harghita, 

 

 Inițiatorul proiectului, domnul primar Csergő Tibor-András prezintă 

detaliile proiectului de hotărâre. Nu are nimeni întrebări sau observații, se supune la 

vot punctul 8 de pe ordinea de zi, și se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate 

(doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta, domnii consilieri Bajkó László, Candrea 

Ștefan, Csavar Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, 

Erős Levente, Benedek Csaba, Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-

Lajos, Vadász Szatmári István, Len Emil-Balázs). 

 

S-a adoptat Hotărârea cu nr. 209/2023 privind însușirea Documentației 

tehnice cadastrale de actualizare a datelor de carte funciară pentru imobilul situat  în 

municipiul Gheorgheni, bulevardul Lacu Roșu nr.16, județul Harghita. 

 

9) Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea Organigramei, Statului de 

funcții și a  Regulamentului de organizare și funcționare al Muzeului „Tarisznyás Márton” 

din Gheorgheni, 

 

Inițiatorul proiectului, domnul primar Csergő Tibor-András prezintă detaliile 

proiectului de hotărâre. Nu are nimeni întrebări sau observații, se supune la vot 

punctul 9 de pe ordinea de zi, și se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate 

(doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta, domnii consilieri Bajkó László, Candrea 

Ștefan, Csavar Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, 

Erős Levente, Benedek Csaba, Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-

Lajos, Vadász Szatmári István, Len Emil-Balázs). 

 

S-a adoptat Hotărârea cu nr. 210/2023 privind modificarea și completarea 

Organigramei, Statului de funcții și a  Regulamentului de organizare și funcționare al 

Muzeului „Tarisznyás Márton” din Gheorgheni. 

 



9 

 

10) Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii Protocolului de colaborare între 

U.A.T. Municipiul Gheorgheni și Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția 

Copilului Harghita, 

 

 Inițiatorul proiectului, domnul primar Csergő Tibor-András prezintă 

detaliile proiectului de hotărâre. Nu are nimeni întrebări sau observații, se supune la 

vot punctul 10 de pe ordinea de zi, și se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate 

(doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta, domnii consilieri Bajkó László, Candrea 

Ștefan, Csavar Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, 

Erős Levente, Benedek Csaba, Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-

Lajos, Vadász Szatmári István, Len Emil-Balázs). 

 

S-a adoptat Hotărârea cu nr. 211/2023 privind aprobarea încheierii 

Protocolului de colaborare între U.A.T. Municipiul Gheorgheni și Direcția Generală de 

Asistență Socială și Protecția Copilului Harghita. 

 

11) Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii Protocolului de colaborare între 

U.A.T. Municipiul Gheorgheni și  Fundația „Sfântul Francisc” cu sediul în municipiul Deva, 

 

Inițiatorul proiectului, domnul primar Csergő Tibor-András prezintă detaliile 

proiectului de hotărâre. Nu are nimeni întrebări sau observații, se supune la vot 

punctul 11 de pe ordinea de zi, și se votează cu 14 voturi pentru (doamna consilier 

Barabás Orsolya-Henrietta, domnii consilieri Candrea Ștefan, Csavar Gábor, Kulcsár 

László, Csergő Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, Erős Levente, Benedek Csaba, 

Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-Lajos, Vadász Szatmári István, Len 

Emil-Balázs) și o abținere, a domnului consilier Bajkó László.  

 

 S-a adoptat Hotărârea cu nr. 212/2023 privind aprobarea încheierii 

Protocolului de colaborare între U.A.T. Municipiul Gheorgheni și  Fundația „Sfântul 

Francisc” cu sediul în municipiul Deva. 

 

12) Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii Protocolului de colaborare între 

U.A.T. Municipiul Gheorgheni și Spitalul Municipal Gheorgheni,    

         

Inițiatorul proiectului, domnul primar Csergő Tibor-András prezintă detaliile 

proiectului de hotărâre. Nu are nimeni întrebări sau observații, se supune la vot 

punctul 12 de pe ordinea de zi, și se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate 

(doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta, domnii consilieri Bajkó László, Candrea 
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Ștefan, Csavar Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, 

Erős Levente, Benedek Csaba, Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-

Lajos, Vadász Szatmári István, Len Emil-Balázs). 

 

S-a adoptat Hotărârea cu nr. 213/2023 privind aprobarea încheierii 

Protocolului de colaborare între U.A.T. Municipiul Gheorgheni și Spitalul Municipal 

Gheorgheni. 

  

13) Proiect de hotărâre pentru revocarea H.C.L. nr.187/2023, privind  oportunitatea 

planului urbanistic zonal inițiat pentru „Construire centru comercial bricolaj, depozit oţel, 

amenajare parcare şi spaţiu verde” în municipiul Gheorgheni, b-dul Frăţiei, fn  

      

Inițiatorul proiectului, domnul primar Csergő Tibor-András prezintă detaliile 

proiectului de hotărâre. Nu are nimeni întrebări sau observații, se supune la vot 

punctul 13 de pe ordinea de zi, și se votează cu 14 voturi pentru (doamna consilier 

Barabás Orsolya-Henrietta, domnii consilieri Bajkó László, Candrea Ștefan, Csavar 

Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, Erős Levente, 

Benedek Csaba, Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-Lajos, Vadász 

Szatmári István, Len Emil-Balázs și o abținere, a domnului consilier Bajkó László. 

 

S-a adoptat Hotărârea cu nr. 214/2023 privind privind  oportunitatea planului 

urbanistic zonal inițiat pentru „Construire centru comercial bricolaj, depozit oţel, 

amenajare parcare şi spaţiu verde” în municipiul Gheorgheni, b-dul Frăţiei, fn. 

 

14) Proiect de hotărâre pentru modificarea H.C.L. nr.135/2023, privind aprobarea 

situaţiei financiare a Societății Vitalissima S.R.L. din Gheorgheni, aferente exercițiului 

financiar  pe anul 2022, 

 

Inițiatorul proiectului, domnul viceprimar Len Emil-Balázs, respectiv domnul 

primar Csergő Tibor-András prezintă detaliile proiectului de hotărâre. Nu are nimeni 

întrebări sau observații, se supune la vot punctul 14 de pe ordinea de zi, și se votează 

cu 15 voturi pentru, în unanimitate (doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta, 

domnii consilieri Bajkó László, Candrea Ștefan, Csavar Gábor, Kulcsár László, Csergő 

Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, Erős Levente, Benedek Csaba, Málnási Huba-

István, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-Lajos, Vadász Szatmári István, Len Emil-Balázs). 
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S-a adoptat Hotărârea cu nr. 215/2023 pentru modificarea H.C.L. 

nr.135/2023, privind aprobarea situaţiei financiare a Societății Vitalissima S.R.L. din 

Gheorgheni, aferente exercițiului financiar  pe anul 2022. 

 

15) Proiect de hotărâre privind aprobarea Criteriilor pentru stabilirea ordinii de 

prioritate în repartizarea locuinţelor sociale, aflate în domeniul public al Municipiului 

Gheorgheni, 

 

Inițiatorul proiectului, domnul viceprimar Len Emil-Balázs prezintă detaliile 

proiectului de hotărâre. Nu are nimeni întrebări sau observații, se supune la vot 

punctul 16 de pe ordinea de zi, și se votează cu 15 voturi pentru, în unanimitate 

(doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta, domnii consilieri Bajkó László, Candrea 

Ștefan, Csavar Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, 

Erős Levente, Benedek Csaba, Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, Tusa Szilárd-

Lajos, Vadász Szatmári István, Len Emil-Balázs). 

 

S-a adoptat Hotărârea cu nr. 217/2023 privind aprobarea Criteriilor pentru 

stabilirea ordinii de prioritate în repartizarea locuinţelor sociale, aflate în domeniul 

public al Municipiului Gheorgheni. 

 

16) Proiect de hotărâre pentru modificarea  H.C.L. nr.215/2022, privind stabilirea 

pabțului local al energiei termice practicat de Serviciul Public Local de Termoficare, Apă si 

Canalizare – Gheorgheni, 

 

Inițiatorul proiectului, domnul viceprimar Len Emil-Balázs prezintă detaliile 

proiectului de hotărâre.  

 

Domnul consilier Bajkó László menționează, că nu i se pare o decizie logică cu 

motiv întemeiat înjumătățirea subvenției pentru încălzire, dacă cealaltă parte a sumei 

tot la Serviciul Public Local de Termoficare, Apă și Canalizare ajunge.  

Domnul viceprimar Len Emil-Balázs precizează, că banii au intra pe partea de 

investiții în firmă.  

Domnul consilier Málnási Huba-István prezintă Consiliului și celor prezenți un 

tabel cu diverse date de pabțurile legate a energiei termice ale 10 orașe în comparație cu 

pabțurile de furnizare a energiei termice a Municipiului Gheorgheni, din care reiese, că 

concetățenii Municipiului, la momentul de față plătesc mai mult față de orașele 

comparate, deși salariile sunt ori mai mici, ori la aceleași nivel ca în orașele respective. 

Arată, ca în unele orașe subvenția acordată ajunge chiar la 60-70%, acest procent în 
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Municipiul Gheorgheni abia ajunge la 15%, iar cu micșorarea propusă, s-ar ajunge la 

cca. 7,5%, care pe departe este cea mai mică subvenție acordată din zonă. Menționează, 

că Alianța Maghiară din Transilvania nu va vota pentru reducerea la jumătate a 

subvenției acordate cetățenilor.  

Domnul primar Csergő Tibor-András explică, că este mare nevoie de aplicarea 

aceastor măsuri/respectiv de reducerea subvenției. În comparație cu orașele aduse ca 

exemplu în tabelul editat de către membrii Alianței Maghiare din Transilvania, bugetul 

Municipiului Gheorgheni este cu mult mai mic, orașul nu are venituri suficiente pentru 

a acoperi chetuieli în plus. Având în vedere numărul și nivelul lucrărilor în execuție 

care au loc în momentul de față în Municipiu care au nevoie de finanțare permanentă, 

și având în vedere mai ales datoria de 4,5 milioane de lei față de firma de termoficare E-

star, conducerea orașului recomandă reducerea subvenției acordate la nivelul de anul 

trecut. Domnul primar arată, că restul cetățenilor, care nu stau la bloc și nu au apelat 

la serviciile firmei de termoficare nu beneficiază de absolut nici o subvenție acordată de 

către Primărie.  

Domnul consilier Málnási Huba-István consideră, că și în alte orașe există case, 

și cetățeni care nu apelează la serviciile de furnizare a energiei termice, dar totuși 

subvenția este acordată celor care au dreptul la acesta. Revine cu afirmația, că Alianța 

Maghiară din Transilvania nu va vota pentru micșorarea subvenției. 

Doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta pune întrebarea, care este suma 

totală acordată din subvenții pentru gospodăriile care au apelat la acest tip de serviciu 

de termoficare.  

Domnul director executiv răspunde, că se produce cca. 25.000 de 

gigacalorii/lună, din care subvenția de cca. 98 lei va fi suportată de către Primărie, în 

favoarea cetățenilor care folosesc serviciile de termoficare în sistem centralizat.  

Domnul primar Csergő Tibor-András răspunde, că nu își amintește cifrele exacte, 

dar pe sezonul trecut s-a acordat o subvenție cu suma totală de cca. 1,7 milioane de lei, 

care cu subvenția dublată ar ajunge în acest an la aproape 3,5 milioane, cheltuieli pe 

care Primăria nu are cum să achite, având în vedere datoria de 4,5 milioane de lei.  

Domnul consilier Bajkó László își exprimă părerea, că – deși proiectul de hotărâre 

a fost semnat din oarecare motiv de domnul viceprimar Len Emil-Balázs, dar ideea 

sigur nu a fost a dânsului. Menționează, că domnul primar Csergő Tibor-András nu 

dorește să-și asume responsabilitatea politică asupra acestei decizii. Arată, că domnul 

primar nu a fost de acord cu majorarea pabțurilor energiei termice, iar acum, când s-a 

dovedit, că pabțurile trebuiau majorate, nu mai găsește altă cale pentru rezolvarea 

datoriei și a problemelor. Consideră, că povara datoriei nu ar trebui transferată 

cetățenilor, trebuie găsită neapărat o altă soluție pentru rezolvarea problemei.  
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Domnul consilier Erős Levente menționează, că nu vede de ce trebuie 

caracterizată subvenția acordată ca și problemă, când de fapt această subvenție este un 

ajutor social acordat cetățenilor, care apelează la serviciu de termoficare. Consideră, că 

datoria susnumită de cca. 5 milioane nu poate fi nici măcar pe jumătate achitată din 

cuantumul subvenției, deci trebuie găsită o altă soluție pentru rezolvarea problemelor.  

Domnul consilier Málnási Huba-István propune în favoarea rezolvării situației să 

se aplice „abțeta” anului 2020, când s-a promis în cadrul campaniei alegerilor locale 

acordarea/majorarea subvenției, și că pabțurile energiei termice nu vor crește în 

Municipiu.  

Domnul primar Csergő Tibor-András menționează, că datele tabelului 

comparativ editat de către membrii Alianței Maghiare din Transilvania nu sunt 

neapărat obiective, întrucât în diferitele orașe diferite procente din cetățeni apelează la 

acest tip de serviciu de termoficare. În Municipiul Gheorgheni cca. 50% din populație se 

bucură de acest serviciu. Reamintește, că la începutul anului 2022, când a  avut loc 

explozia pabțurilor energiei termice, în Municipiul Gheorgheni, în loc să se scumpească 

serviciile, s-au redus cu cca. 20% față de anii precedenți.  

Domnul președinte Benedek Csaba anunță, că fostul primar al orașului, domnul 

Pál Árpád dorește să preia cuvântul, legat de subiect.  

Domnul Pál Árpád reamintește, că în anii precedenți (în jur de 2009) când pabțul 

gigacaloriei a crescut la 359 lei, atunci orașul acorda acest serviciu cetățenilor săi la 

cca. 90-120 lei. Menționează, că a depus mai multe tabeluri comparative pe vremuri pe 

baza acestui subiect, și propune studierea lor. Menționează, că din fericire, orașul are 

păduri, și ca lemnul, mai precis deșeurile din lemn  s-ar poate folosi ca materie primă 

mult mai ieftină decât gazul de exemplu pentru alimentarea termoficării centrale.  

Domnul consilier Málnási Huba-István propune colaborarea domnului director 

SPLTAC Zolya László cu domnul Pál Árpád pentru testarea metodei, și asigură fostul 

primar, că în cazul în care într-adevăr se găsește o metodă mai ieftină și eficientă, 

Consiliul va vota pentru aplicarea acestei metode.  

Domnul Zolya László, director executiv SPLTAC preia cuvântul, și explică, că 

aceste calcule au avut loc deja, și cantitatea deșeurilor au asigura cca. 30% din 

quantumul anual a energiei termice. Menționează, că lemnul/deșeurile produse în 

domeniul public nu au fost incluse în socoteală.  

Domnul consilier Málnási Huba-István reamintește Consiliul, că asupra acestei 

metode deja au avut loc diferite discuții, dar nu s-a găsit încă metoda legală de a 

transfera lemnul/deșeurile lemnoase din pădurile Municipiului/din domeniul public 

direct spre SPLTAC pentru folosință.  

Domnul consilier Erős Levente menționează, că conform legii, producția poate fi 

efectuată numai cu intermediul firmelor de specialitate în domeniu. S-a discutat, că 
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Municipiul ar putea realiza propria firmă de specialitate, însă la momentul de față nu 

deține echipamentul necesar pentru producție.  

Domnul președinte Benedek Csaba roagă consilierii, să voteze. 

Domnul secretar general Selyem-Hideg Norbert-Vencel atrage atenția membrilor 

Consiliului asupra unui posibil conflict de interese în cazul în care cineva dintre 

membrii beneficiază de serviciul de termoficare, sau are pe numele său un contract 

semnat cu SPLTAC.  

 

Domnul consilier Kolcsár Béla sosește la ora: 15:56.  

 

Nu votează din motive de conflict de interese doamna consilier Barabás Orsolya-

Henrietta, și domnii consilieri Kulcsár László, Vadász Szatmári István, Málnási Huba-

István, Benedek Csaba, Candrea Ștefan, Csavar Gábor, Antal Szabolcs – în total 8 

persoane, 

 

Abțineri: domnii consilieri Kolcsár Béla, Tusa Szilárd-Lajos, Bajkó László, Máyer 

Róbert, Keresztes Zsombor – 5 persoane, 

 

Pentru: Domnul consilier Csergő Ottó, domnul viceprimar Len Emil-Balázs – 2 

persoane. 

Lipsă: domnul consilier Erős Levente 

Proiectul de hotărâre nu a fost adoptat. 

 

17) Planul urbanistic zonal pentru „Construire sala de sport” în municipiul Gheorgheni, 

strada Kossuth Lajos nr.124, județul Harghita – se avizează de către comisia de 

specialitate nr.3 

 

 Nu are nimeni îmntrebări sau observații, se trece la punctul 19. de pe ordinea de 

zi (primul punct propus spre suplimentarea ordinii de zi) 

 

18) Planul urbanistic zonal în scopul stabilirii condițiilor de construire „Zonă Turistică – 

construire casă de vacanță” în Municipiul Gheorgheni, postata Várbükk 

 

Domnul primar Csergő Tibor-András prezintă pe scurt detaliile planului 

urbanistic zonal, apoi predă cuvântul reprezentantului biroului de proiectare. 

 Domnul consilier Málnási Huba-István adresează o întrebare spre reprezentantul 

biroului de proiectare, și cere definirea/clarificarea termenului de casă de vacanță 

sezonieră/locuință sezonieră.  
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 Reprezentantul explică, că termenul se referă la locuirea ocazională/temporară a 

imobilului, care diferă de locuirea permanentă a cetățenilor.  

 Domnul consilier Málnási Huba-István întreabă, dacă este posibilă sau nu în 

acest caz solicitarea unei adrese de reședințe.  

 Domnul reprezentant al biroului de proiectare răspunde, că nu cunoaște exact 

termenul legal, dacă legea permite sau nu în acest caz, pentru aceste tipuri de imobil 

emiterea actelor de reședință.  

 Domnii consilieri Bajkó László și Erős Levente consideră, că s-ar încadra mai 

bine în lege definița de locuință temporară/casă de vacanță cu locuire temporară, decât 

termenul „sezonieră”, și cer schimbarea denumirii în actele respective. Se cere 

înregistrarea în procesul verbal a prezentei ședințe.  

 Nu mai are nimeni întrebări sau observații.  

 

19) Proiect de hotărâre privind aprobarea contractării unei finanțări rambursabile 

interne în valoare de 26.853.419,72 lei pentru asigurarea finanțării proiectelor de 

investiții de interes local 

 

Domnul primar Csergő Tibor-András prezintă detaliile proiectului de hotărâre, 

punând accent pe necesitatea completării fondurilor în favoarea achitării 

contribuției proprie din proiectele în curs de execuție, în favoarea 

continuării/finalizării lucrărilor. Menționează, că ajustăriile nu intră pe partea de 

cheltuilei eligibile, conform deciziei autorității competente din Alba Iulia, și din acest 

motiv cresc semnificativ cheltuielile contribuției proprie pentru fiecare proiect în 

curs de execuție.  

Domnul consilier Erős Levente adresează o întrebare către domnul secretar 

general Selyem-Hideg Norbert-Vencel despre existența unei posibile 

incompatibilități/conflict de interese ceea ce privește drepturile de vot a consilierilor 

la acest punct a ordinii de zi.  

Domnul secretar general Selyem-Hideg Norbert-Vencel face referire la modul de 

formare a inteligibilității legilor, și roagă pe domnul consilier, să invoce orice motiv 

considerat de către dânsul care ar putea crea conflict de interese în acest caz.  

Domnul consilier Málnási Huba-István se interesează cupă semnificație expresiei 

de „robor m + 4,5%” din raportul de specialitate.  

Domnul primar explicő, că procentul de 4,5% acoperă coeficientul de risc.  

Domnul consilier Málnási Huba-István consideră acest coeficient prea înalt, de 

obicei este între 3,5-4%, iar având în vedere quantumul sumei propuse spre cerere 

de finanțare, 1% înseamnă o sumă enormă în plus, când se ajunge la rambursarea 

a creditului.  
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Domnul consilier Kolcsár Béla nu înțelege, de ce se necesită votul consilierilor 

periodic pentru diverse cereri de finanțare, după ce Consiliul la începutul anului și-a 

dat acordul pentru solicitarea unei sume de 20 de milioane de lei.  

Domnul primar Csergő Tibor-András răspunde, că inițial este valabil, însă 

neperformant. După ce nevoile bugetare au crescut mulțumind noului proiect de 

termoficare, necesitățile au crescut, iar quantumul creditului a fost recalculat.  

Domnul consilier Vadász Szatmári István are trei întrebări/observații: 1. Din ce 

fonduri dorește Municipiul Gheorgheni să acopere rambursarea anuală de un 

quantum de cca. 6 milioane, timp de 13 ani? Solicită planul de rambursare a 

creditului în scris. 2. Consideră, că dobânda de 11% deja atinge pragul de camătă. 

3. Nu înțelege, dacă s-a solicitat deja suma de 20 de milioane pentru acoperirea 

cheltuielilor, de unde a apărut suma de 26 de milioane.  

Domnul primar Csergő Tibor-András răspunde, că în proiectul de hotărâre este 

menționată abrogarea celor 20 de milioane, cu noul proiect această sumă a crescut 

la 26 de milioane.  

Domnul consilier Vadász Szatmári István revine la prima sa întrebare, respectiv 

din ce fonduri va fi rambursat creditul.  

Rambursarea va începe în anul 2026, restituirea sumei de 6 milioane/an va fi 

plătibilă numai în primii 2-3 ani, apoi va scade anual.  

Domnul consilier Bajkó László rezumă, că inițial orașul avea nevoie de 20 de 

milioane, din care a primit 8 milioane de la Trezorerie. Pentru suma rămasă de 14 

milioane încă nu s-au găsit fonduri, și sunt nevoie de încă 5 milioane pentru a 

achita contribuția proprie și diversele cheltuieli neeligibile pentru noul proiect de 

termoficare, asta este în regulă. Atrage însă atenția asupra necesității perspectivelor 

pentru viitor a Municipiului. Menționează, că orașul va trebui să funcționeze și peste 

ani de zile, când prezenta conducere probabil că nu va mai fi la putere cu aceeași 

membrii. Datoria trebuie cumva redusă, trebuie găsite soluții pentru rezolvarea 

problemelor, situație trebuie neapărat analizată.  

Domnul primar Csergő Tibor-András face referire de propunerea de a reduce 

cheltuielile de exemplu prin înjumătățirea sumei acordate ca subvenție.  

Domnul consilier Bajkó László consideră, că înjumătățirea subvenției nu este cea 

mai accesibilă cale în favoarea rezolvării problemei susnumite.  

Domnul consilier Bajkó László părăsește sala de ședință.  

Domnul consilier Málnási Huba-István reamintește, că în data de 24 august 

2023, în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local a solicitat convocarea unei 

ședințe, la care se dorește participarea conducerii și a reprezentanților birourilor de 

specialitate împreună cu consilierii. În cadrul aceste ședințe consilierii doresc 

explicații și prezentări detaliate în legătură cu amânuntele și fazale proiectelor sub 
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execuție. Menționează, că până la momentul de față nu s-a convocat o astfel de 

ședință, deși consilierii au nevoie de informații explicite, având în vedere mai ales 

creșterea necesităților de la 20 la 34 de milioane de lei. Consideră, că dobânda de 

11% propusă ca și momeală i se pare exagerat de mult, și menționează, că Alianța 

Maghiarilor din Transilvania nu va vota pentru acest proiect de hotărâre. Cere 

înregistrarea celor menționare în procesul verbal a prezentei ședințe ordinare.  

Domnul consilier Erős Levente rezumă: unele proiecte au termen de finalizare în 

data de 31 decembrie anul curent, deja s-au votat de nenumerate ori diversele 

forme ale cererii de finanțare, sumele solicitate uneori cresc, uneori scad, situația a 

scăpat de sub control. Este vorba de proiecte și investiții extrem de importante 

pentru oraș, și consideră, că dacă această finanțare este unica posibilitate a 

Municipiului, atunci este necesară votul pentru proiectul de hotărâre. Acordarea 

finanțării încă nici pe departe nu este un fapt, momentan suntem în faza prealabilă 

de a atrage finanțatorii. Cere confirmarea primarului asupra acestei presupuneri.  

Domnul primar Csergő Tibor-András confirmă, că procentul de 11% a dobânzii 

în primul rând a fost marcată pentru a atrage atenția băncilor. Aceste numere 

prezintă cel mai scump scenariu posibil, dar în realitate aceste sume vor fi mici, în 

mod natural primăria va alege cea mai bună și convenabilă ofertă. Înainte de 

semnarea contractului se va cere votul Consiliului pentu acceptare a celei mai bune 

oferte.  

Nu mai are nimeni întrebări sau observații. Se propune la vot proiectul de 

hotărâre. Se votează cu 8 voturi pentru (doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta, 

domnii consilieri Bajkó László, Csavar Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, Keresztes 

Zsombor, Erős Levente, Benedek Csaba). 

 și 6 abțineri, a domnilor consilieri Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, Tusa 

Szilárd-Lajos, Vadász Szatmári István, Máyer Róbert și Candrea Ștefan.  

Proiectul de hotărâre nu a fost acceptat.  

 

20) Probleme pentru dezbatere/informare: 

b) Adresele domnului Pál Árpád – înregistrată la Municipiul Gheorgheni 

sub nr.16567/2023, 17460/2023 și 17461/2023 – privind centrul de 

incubare. 

 

Domnul Pál Árpád, fostul primar al Municipiul Gheorgheni prezintă detaliile și 

antecedentele/circumstanțele adreselor susnumite, a proiectului „Centru de incubare”. 

Menționează, că acest centru – oferit spre vânzare Primăriei are deja istorie, a 

funcționat în anii 2000, dar din păcate de 15 ani nimeni nu își mai dă interesul asupra 

cazului. Consideră, că Municipiul este în urmă cu 15 ani ceea ce privește dezvoltarea pe 
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baza integrării și a proiectelor Europene. Centrul de Incubare are ca scop formarea 

comunității locale, iar grupul-țintă este grupul micilor antreprenori și fermieri locali. 

Centrul menit să servească interesul comunității – după părerea dânsului – trebuie 

păstrat, salvat și dezvoltat, în favoarea tinerilor Municipiului, având în vedere că tinerii 

sunt viitorul orașului și a regiunii.  

Domnul consilier Málnási Huba-István întreabă, despre care perioadă de 15 ani 

este vorba exact, la ce ciclu se referă domnul Pál árpád?  

Domnul Pál Árpád răspunde, că este vorba de perioada de 2003-2007, când au 

avut loc pregătirile aderării României la Uniunea Europeană, și de perioada de 2013-

2023, din păcate în acești ani nu s-a obosit nimeni să pune accent pe acest subiect 

important. Întrebarea este, dacă conducerea Municipiului dorește sau nu să facă 

sacrificii pentru a cumpăra acest Centru.  

Domnul consilier Málnási Huba-István întreabă, care este pasul următor, ce 

trebuie făcut în viitorul apropiat.  

Domnul Pál Árpád răspunde, că Consiliul, sau un membru al Consiliului ar 

trebui să supună și să prezinte cazul sub forma unui proiect de hotărâre.  

Domnul consilier Málnási Huba-István se interesează după părerea/intenția 

fracțiunii majoritare.  

Domnul secretar general Selyem-Hideg Norbert-Vencel atrage atenția consilierilor 

asupra Hotărârii Consiliului în care se reglementează procesul de cumpărare a unui 

imobil în Municipiul Gheorgheni.  

Domnul consilier Erős Levente preia cuvântul, și îl roagă pe domnul primar 

Csergő Tibor-András ca să preia decizia legată de cumpărarea imobilului, iar în acest 

caz, asigură suportul fracțiunii majoritare.  

Domnul primar Csergő Tibor-András răspunde, că cumpărarea imobilului nu 

intră sub responsabilitatea primarului, deci decizia este în mâna consilierilor.  

Domnul Pál Árpád reamintește, că dânsul este gata să acopere costurile posibilei 

renovări, oferă sprijin și suport permanent în viitor în cazul în care conducerea orașului 

prezintă bună-voie sau orice semn de susținere a cazului.  

 

21) Înrebări și interpelări; 

 

Domnul consilier Kolcsár Béla preia cuvântul, și prezintă pe scurt, că membrii 

comisiei de specialitate nr. 2 – Comisia pentru activități social-culturale, culte, 

învățământ, tineret, activități sportive și de agrement au fost ivitați în data de 17 

octombrie de către direcția Școlii Generale „Vaskertes”, și au fost informați despre o 

problemă destul de gravă, care afectează clădirea în care se predă cursuri pentru elevii 

de etnie romă. Clădirea, echipamentul și gardul clădirii în ultimul timp este des 
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deteriorată, și degeaba se știe, cine a produs aceste daune, fără dovezi acest fapt nu 

atrage asumarea responsabilității. Clădirea respectivă nu deține de camere de luat 

veghere, prezența cărore – după părerea școlii – ar rezolva problemele susnumite.  

 

Domnul președinte Benedek Csaba întrerupe prezentarea cazului și își cere 

scuze, anunță, că este nevoit să plece. Propune ca președinte de ședință în locul său pe 

domnul consilier Erős Levente.  

Domnul consilier Erős Levente acceptă continuarea prezidării, și este votat de 

către consilierii prezenți în unanimitate. Domnul consilier Benedek Csaba părăsește 

sala de ședință la ora 16:49. 

 

Domnul consilier Kolcsár Béla revine la subiect, și informează Consiliul, că 

Direcția Școlii Generale „Vaskertes” solicită sprijinul conducerii orașului pentru 

achiziționarea acestor camere de supraveghere. Cheltuielile camerelor și a montării 

camerelor ar ajunge undeva pe la 9000-10.000 de lei, conform ofertelor de pabț, și se 

pot considera ca și o investiție necesară pentru siguranța clădirii respective.  

Domnul viceprimar Len Emil-Balázs menționează, că din păcate nu consideră, că 

camerele oferă o soluție permanentă a rezolvării problemelor, întrucât și camerele de 

supraveghere a primăriei au fost deteriorate/stricate de niște indivizi, deci dacă 

filmările nu intră în direct la poliția locală, atunci nu are rost achiziționarea camerelor 

respective. 

Doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta menționează, că școala va verifica 

conținutul camerelor de supraveghere. 

Domnul consilier Kolcsár Béla consideră, că școala chiar are nevoie de acest 

echipament, și propune încadrarea cheltuielilor în bugetul Municipiului.  

Domnul consilier Málnási Huba-István atrage atenția, că sumele acordate pentru 

reparațiile anuale pot întrece suma de achiziționare a echipamentului, care este de fapt 

un cost unic.  

Domnul consilier Kolcsár Béla prezintă cele două oferte de pabț, valoarea primei 

este de 8800 de lei, iar valoarea celelaltei oferte cu sistem mai complex este de 14.000 

lei.  

 

Domnul Pál Árpád revine cu rugămintea de a lua o decizie asupra ofertei 

dânsului pentru a cumpăra clădirea Centrului de incubare, și arată din nou importanța 

cazului pentru Municipiu.  

Domnul consilier Erős Levente întreabă, dacă este în regulă termenul de 31 

decembrie pentru o hotărâre a Consiliului? 
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Domnul Pál Árpád răspunde, că este prea târziu, dacă nu se ia o decizie, 

Asociația Producătorilor va scoate la licitație Centrul de Incubare. Dorește pe loc măcar 

luarea unei decizii de principiu. 

Domnul consilier Erős Levente roagă consilierii, să-și exprime intenția. Consilierii 

sunt de acord în unanimitate (doamna consilier Barabás Orsolya-Henrietta, domnii 

consilieri Bajkó László, Candrea Ștefan, Csavar Gábor, Kulcsár László, Csergő Ottó, 

Keresztes Zsombor, Máyer Róbert, Erős Levente, Málnási Huba-István, Antal Szabolcs, 

Tusa Szilárd-Lajos, Vadász Szatmári István, Len Emil-Balázs). 

 

Domnul consilier Erős Levente preia cuvântul, și anunță intenția de a adresa 

câteva întrebări domnului primar Csergő Tibor-András. Întrebările sunt următoarele:  

1. Ce s-a întâmplat cu programul Rabla pentru mașini? 

2. Ce se poate ști despre faza lucrărilor pe drumurile din Cartierul Bucin?  

3. În ce fază este achiziționarea terenurilor pentru proiectul traficului rutier de 

mărfuri? 

4. Solicită întocmirea unui raport detaliat despre starea și faza lucrărilor în 

execuție. 

5. Se așteaptă proiectul de hotărâre cu acordarea ajutorului de minimis. 

6. Atrage atenția asupra posibilității sprijinului bisericilor, menționând, că 

recent a avut loc un incendiu la Parohia Centrală, unde ar fi nevoie de ajutor, 

și reamintește de promisiunea de finanțare a Bisericii Armenești, 

7. Se interesează după faza de proiectare/contractare a Programului Național de 

investiții Anghel Saligny,  

8. Ce se întâmplă cu lucrările în jurul Creșei, în ce fază este proiectul? 

9. Atrage atenția despre organizarea unui forum public pentru informarea 

locuitorilor străzii „Mező” în legătură cu schimbarea drumului în sens unic.  

 

Răspunsurilor domnului primar Csergő Tibor-András: 

Referitor la întrebarea dvs. Legat de forumul public, este în regulă, nu avem nici 

o obiecție, se poate organiza / o puteți organiza și dumneavoastră, mai ales, că este 

datoria consilierilor să se întâlnească periodic cu cetățenii Municipiului.  

Domnul consilier Erős Levente răspunde, că rugămintea dânsului este ca acest 

forum să fie organizat de către domnul primar Csergő Tibor-András.  

Domnul primar Csergő Tibor-András răsounde, că este în regulă, cândva se va 

organiza acest forum, când va avea suficient timp la dispoziție. În legătură cu 

întrebarea legată de Creșă, avizlele sunt în curs de aprovizionare, se pregătește 

proiectul de hotărâre. Programele aparținând Programului Național de investiții Anghel 

Saligny sunt în faza de proiectare, apoi urmează contractarea. Legat de finanțarea 
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Bisericilor / domnul primar menționează, că a auzit de incendiu, dar din păcate 

daunele nu pot fi finanțate din bani publici.  

Domnul Secretar General Selyem-Hideg Norbert-Vencel confirmă, că finanțarea 

Cultelor este reglementată de lege, daunele produse pe o dependință nu se finanțează 

din bani publici.  

Domnul primar Csergő Tibor-András reia cuvântul, și - referitor la întrebarea 

legată de spijinul „de minimis” a firmelor - explică, că având în vedere starea 

nenumeratelor lucrări sub execuție pe treitoriul Municipiului, la momentul de față 

bugetul orașului nu permite acordarea acestui sprijin.  

17:18 – membrii Alianței Maghiare din Transilvania părăsesc sala de ședință. 

Nefiind cvorum legal, ședința ia sfârșit la ora 17:18, 

 

 

 

PREȘEDINTELE ȘEDINȚEI,      SECRETARUL GENERAL AL UAT, 

Benedek Csaba         Selyem-Hideg Norbert-Vencel 

     

 

        Întocmit: Rusu Rowenna 


